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На гэтым тыдні Гарадоцкі штаб 
абнавіў 21 траўня інфармацыю аб 
колькасці станоўчых тэстаў на CO-
VID-19 і апынуўся на першым месцы 
ў вобласці сярод сельскіх раёнаў, 
абайшоўшы і Глыбоцкі раён.

Гарадоцкі раённы штаб 
па прадухіленні завозу і 
распаўсюджвання выпадкаў інфекцыі, 
выкліканай коронавирусом паведаміў, 
што колькасць станоўчых тэстаў на 
COVID-19 у раёне па стану на 21 траўня 
дасягнула 126 чалавек, выздаравела 
44 чалавека. Гэта сведчыць, што 
эпідэмія COVID-19 у Гарадоцкім 
раёне пашыраецца. Толькі раённы 
штаб па ранейшаму не паведамляе 
аб колькасціі смярцей ад COVID-19. 
Між тым пахаванне ў закрытых трунах 
сведчыць пра тое, што такія смерці ў 

раёне ёсць.
Нагадаем, што доўгі час наш раён 

па колькасці станоўчых тэстаў на CO-
VID-19 не вылучаўся сярод сельскіх 
раёнаў Віцебшчыны. Бо ў красавіку 
«лідзіраваў» Докшыцкі раён, на 
перадзе былі таксама Бешанковіцкі, 
Шумілінскі, Пастаўскі, Лёзненскі і 
Глыбоцкі раёны.

Мы пісалі, што мінулым тыдні 
сітуацыя змянілася. 12 траўня штаб 
паведаміў, што ў раёне зарэгістраваны 
71 выпадак станоўчых тэстаў на CO-
VID-1, а выздаравела — 21 чалавек. 
А колькасць станоўчых тэстаў на CO-
VID-19 на мінулым тыдні дасягнула 
89 чалавек. Гэта паводле сайта 
Гарадоцкага райвыканкаму

Варта адзначыць, што вельмі 
малая колькасць раённых штабоў 

зараз сістэматычна дае інфармацыю 
сваім грамадзянам. Гэту важную 
інфармацыю аб здароў’е сваіх 
грамадзян за прайшоўшы тыдзень 
яшчэ паведамлялі толькі ў такіх 
раёнах: Глыбоцкім, Шумілінскім, 
Бешанковіцкім і УСЁ...

Астатнія кіраўнікі штабоў раёнаў 
мусіць бяздзейнічаюць і не лічаць 
патрэбным казаць пра сітуацыю з 
эпідэміяй. Быццам бы яе няма.

Абноўленая інфармацыя з раёнаў 
была такая: Глыбоцкім раёне 18 траўня 
было 123 хворых на каранавірус, 
Шумілінскім р-не 14 траўня — 76 
хворых, Бешанковіцкім р-не 20 траўня 
— 70 хворых.

А астатнія амаль 20(!!!) раёнаў ніякую 
інфармацыю ні на сайтах, ні ў раённых 
газетах з красавіка або пачатку траўня 
па інфармацыі сайта «Народныя 
навіны Віцебска» НЕ ПАВЕДАМЛЯЮЦЬ. 

На 22 мая ў Беларусі зарэгістравана 

34 303 (+932) чалавекі са станоўчым 
тэстам на COVID-19. Усяго праведзена 
419 004 тэсты, паведамляе Мінздароўя. 
Выздаравелі 12 833 пацыентаў, у якіх 
раней быў пацверджаны дыягназ 
COVID-19. Іх выпісалі, піша https://
nn.by/?c=ar&i=252257.

Таксама «Наша Ніва» сёння 
паведаміла, што ўскрыліся лічбы: 
толькі ў рэанімацыях Мінска ў 
красавіку памерлі 117 чалавек з 
каранавірусам

Гэта сведчыць, што Мінздароўя 
Беларусі хлусіць пра колькасць 
памерлых ад каронавіруса сярод 
нашых грамадзян.

Сітуацыя з эпідэміяй COVID-19 
сведчыць, што расслабляцца НЕЛЬГА. 
Варта штодзённа выконваць парады 
медыкаў па ахове свайго здарорўя: 
маска, пальчаткі, апрацоўка рук, 
прадуктаў антысептыкам і з мылам.

Л. Антонаў

Гарадоцкі раён выйшаў на першае месца на Віцебшчыне па 
колькасці станоўчых тэстаў на COVID-19 сярод сельскіх раёнаў. 

ПЕРШАЕ МЕСЦА ПА COVID-19 У ВОБЛАСЦІ

Напрыканцы траўня для 
чытачоў нашага сайта ў 
сацыяльных сетках «ВК» і «ОК» 
было арганізавана апытанне 
«Как бы вы проголосовали, 
если выборы были уже 
завтра?», якое дала крыху 
нечаканыя вынікі. Гэта 
персанальнае апытанне 
вывела на першае месца 
кандыдата «супраць усіх» і г.д..

Найперш у тым, што ў 
апытанне ў групе сайта 
«Ўкантакце» ў ім прыняла 
ўдзел рэкордная кольнасць 
чытачоў — 191, бо гэта 
амаь у тры разы больш чым 
звычайна прымала удзел. І 
гэта пры тым, што апытанне 
не было ананімным і было 
бачна — хто за што галасуе.

Па-другое, перамог 
кандыдат — «супраць усіх», 
за якога прагаласавала 52 
чалавека, што склала 27.23 % 
ад усіх удзельнікаў.

Па-трэццяе, на другое месца 
з перавагай ў два галасы 
выйшла Святлана Ціханоўская, 
жонка папулярнага блогера 
Сяргея Ціханоўскага, які 
вядзе блог «Страна для 
жизни» — 19,37%. Святлана 
апярэдзіла колькасць тых, хто 
не пойдзе на галасаванне, бо 
іх апынулася 35 чалавек.

Далей на чацвёртым 
месцы апынуўся Віктар 
Бабарыка, які раней кіраваў 
«Белгазпрамбанкам»: за яго 
прагаласавала 25 чалавек — 
13,09% і які мае ініцыятыўную 

групу ў 10101 чалавека.
«Топ-6» нашага апытання 

сярод 10 удзельнікаў замкнулі 
Аляксандр Лукашэнка, 
дзеючы кіраўнік краіны — 14 
галасоў і Валер Цапкала, былы 
кіраўнік ПВТ — 12 галасоў.

За прадстаўнікоў дзеючай 
апазіцыі Юрыя Губарэвіча, 
Андрэя Дзмітрыева, Ганну 
Канапацку аддалі па 4-5 
галасоў. На апошнім месцы 
апынуўся Алег Гайдукевіч ад 
ЛДПБ, «спарынг» кіраўніка, які 
зняўся са збору подпісаў на 
гэтым тыдні — 3 галасы.

Традыцыйна мала — 19 
удзельнікаў прагаласавала 
ў «Аднакласніках» на 
аналагічнае пытанне.

Гэтае апытанне датычылася 
магчымага развіцця 
галасавання ў прэзідэнскай 
кампаніі, калі галасаванне 
было б 9 жніўня. Само 
галасаванне адлюстроўвае 
меркаванне нашых чытачоў, 
якія палічылі патрэбным 
засведчыць сваю пазіцыю 
адносна прэтэндэнтаў на 
канец траўня.

Ужо зараз відавочна, 
што гэтая кампанія будзе 
незвычайнай, сыходзячы 
з яе старту і з учарашніх 
заяў Аляксандра Лукашэнкі 
супраць В. Бабарыкі, С. 
Ціханоўскага, а таксама ў 
сувязі з затрыманнем Сяргея 
Ціханоўскага ў Гародні з 
магчымай правакацыяй.

Л. Антонаў

Пры рэкорднай колькасці удзельнікаў апытання 
на галасаванні 9 жніўня лідзіруе «супраць усіх» і 
Святлана Ціханоўская.

НЕЧАКАНЫЯ 
ВЫНІКІ АПЫТАННЯ

Усяго пакупнікам 
прапануецца капітальная 
пабудова школы на амаль 
1600 кв.м., кацеьная, 
вадаправодная сетка, 
гаспадарча-бытавая кана-
лізацыйная сетка і сетка 
цеплазабеспячэння, а 
таксама зямельны участак 
плошчай больш 2 га.

Гэта будынак школы 
адносна новы, бо быў 
пабудаваны ў 1998 годзе. 
Але размешчаны ў сельскай 
мясцовасці, дзе колькасць 
жыхароў за часы кіравання 
А. Лукашэнка зменшылася 
больш чым у два разы. 
Буддучы гаспадар мусіць 
выканаць наступныя ўмовы: 
ажыццяўленне пакупніком 
прадпрымальніцкай дзей-
насці з выкарыстаннем 
набытай нерухомай 
маёмасці і (або) пабудаванага 
пасля яго зносу, не менш 
аднаго года, пачынаючы 
не пазней за 24 месяцаў 
з моманту заключэння 
дагавора куплі-продажу; 
рэканструкцыя набытай 
нерухомай маёмасці 
пад жылыя памяшканні 
не пазней 36 месяцаў 
з моманту заключэння 
дагавора куплі-продажу; 
рэканструкцыя набытай 
нерухомай маёмасці пад 

жылыя памяшканні з 
распрацоўкай праектна-
каштарыснай дакументацыі 
або выкарыстанне набытай 
нерухомай маёмасці 
для вядзення асабістай 
падсобнай гаспадаркі, 
на працягу 24 месяцаў 
з моманту заключэння 
дагавора куплі-продажу.

Акрамя гэтай умова 
пакупнік мусіць ажыццявіць 
пакрыццё расходаў аддзелу 
па адукацыі Гарадоцкага 
райвыканкама, панесеных 
на падрыхтоўку дакументаў 
да продажу ў суме 
4053,61 рублёў, а таксама 
кампенсаваць выдаткі па 
фарміраванні зямельнага 
ўчастка і дзяржаўнай 
рэгістрацыі ў дачыненні да 
гэтага зямельнага ўчастка, 
якія складаюць 741,49 
рубля.

І яшчэ вядома, што 
ўдзельнік, які стаў 
пераможцам аўкцыёну 
(прэтэндэнтам на куплю), 
пасля заканчэння аўкцыёну 
абавязаны: падпісаць 
пратакол аўкцыёну; не 
пазней за 10 рабочых дзён 
пасля зацвярджэння ва 
ўстаноўленым парадку 
пратаколу аўкцыёну 
кампенсаваць затраты на 
арганізацыю і правядзенне 

аўкцыёну, уключаючы 
расходы, звязаныя з 
вырабам і прадастаўленнем 
удзельнікам дакументацыі, 
неабходнай для 
яго правядзення, 
фарміраваннем зямельных 
участкаў і дзяржаўнай 
рэгістрацыі ў дачыненні да 
гэтых зямельных участкаў; 
не пазней за 12 рабочых 
дзён з дня зацвярджэння 
ва ўстаноўленым парадку 
пратаколу аўкцыёну 
заключыць дамову куплі-
продажу нерухомасці і 
дагавор арэнды зямельных 
участкаў.

Л. Антонаў

БУДЫНКІ — ЗА ПЯЦЬ 
БАЗАВЫХ ВЕЛІЧЫНЬ

Камітэт «Віцебскаблмаёмасць» 15 чэрве-
ня праводзіць аукцыён па продажу невыка-
рыстоўваемага будынка Прудніцкай сярэдняй 
школы за пяць базавых велічынь пра задатку ў 
адну базавую велічыню.
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ДЗЯРЖКАНТРОЛЬ

Наш народ, как никто другой, знает, что вместе 
справляться с трудностями легче. И вот еще 
один пример. В Городке антисептики для рук 
появились даже на остановках общественного 
транспорта. Это инициатива местных жителей. 
Кафе обеспечивает бесплатными обедами врачей 
и медсестер, а мастера Дома ремесел производят 
защитные маски и костюмы.

Раз в несколько дней 
тренер по ушу Тарас 
Гришанков объезжает 
остановки, где установлены 
дозаторы с антисептиком: 
доливает жидкость там, где 
антибактериальное средство 
закончилось. В Городке таких 
стационарных дезпунктов 7 на 
самых оживленных маршрутах. 
И появились они благодаря 
частной инициативе. Идею 
Тарас подсмотрел в интернете, 
а друзья и родители 
воспитанников поддержали.

Длительных согласований 
на оборудование остановок 
дозаторами не понадобилось. 
Разрешение сотрудники 
исполкома дали мгновенно и 
по телефону. Работает номер 

горячей линии.
В доставке продуктов и 

лекарств соцработникам 
помогают волонтеры

Звонят и одинокие пожилые 
жители района. Знают, по 
заявкам продукты и лекарства 
привезут на дом. Население 
района обслуживают 86 
социальных работников. 
Сейчас им в помощь 
волонтеры Красного Креста 
и сельсоветы. Ежедневная 
доставка бесплатных 
обедов организована и 
для персонала районной 
больницы. Малолитражка 
частного кафе каждый день 
приезжает в больничный 
городок. В пакетах 50 ланч-
боксов с горячими обедами 

для работников стационара.
Народные умельцы шьют 

средства индивидуальной 
защиты

С недавних пор на 
защитных костюмах врачей и 
медсестер появился вот такой 
оберег: символизирующий 
солнце орнамент и образ 
ангела-хранителя. Так 
свою поддержку медикам 
решили выразить народные 
умельцы. Сначала мастера 
Дома ремесел пошили маски 
для себя и своих родных. 
Подумали, а почему бы не 
поставить это на поток? Под 
швейный цех оборудовали 
небольшой кабинет. Отшили 
уже 500 повязок. Полсотни 
передали в местную больницу.

На днях начали шить и 
медицинские одноразовые 
костюмы. Кроят, вшивают 
молнии. А на груди 
обязательно оберег как 
зашифрованное послание: 
«Все будет хорошо».

По информации  
https://www.tvr.by

СЮЖЕТ НА БТ ПРО ГОРОДОК 

21 мая с 11.00 до 16.00 
в каб.109 Городокского 
райисполкома состоится 
«Ярмарка вакансий». 
Мероприятие инициировано 
ООО «Санта Ритэйл» и 
управлением по труду, 
занятости и социальной защите 
Городокского райисполкома 
— сообщает сайт Городокского 
райисполкома.

Городокчане знают, 
что в Городке по улице 
Комсомольской на повороте 
на больницу строится новый 
магазин от компании «Санта». 
И это первый магазин этой 
компании в нашем городе.

На сайте компании 
сказано: «Группа компаний 
«Санта» — это вертикально-
интегрированный холдинг, 

который включает свыше 40 
компаний. В состав холдинга 
входят поставщики сырья, 
производители готового 
продукта, дистрибуционные, 
логистические компании, 
ритейлерская сеть и другие 
компании. Мы сегодня — 
это крупная национальная 
сеть магазинов различных 
форматов во всех регионах 
Беларуси: маркеты, 
супермаркеты и магазины-
эконом — всего более 190 
магазинов. В компании 
работает более 7000 человек.

Для подбора персонала в 
магазин компания наметила 
проведение «Ярмарки 
вакансий». На сайте santa.
by в “Вакансии» сообщается, 
что в новый магазин 

требуются: продавец, грузчик, 
заведующий производством, 
заведующий магазином, 
кондитер, кухонный рабочий, 
повар, администратор, 
бухгалтер-кассир.

Кликнув по вакансии 
можно узнать, что зарплата 
определяется по итогам 
собеседования, а не от... как 
обычно пишут наниматели в 
Общереспубликанском банке 
вакансий.

Чтобы ориентироваться 
в возможных вопросах при 
собеседовании следует скачать 
АНКЕТУ, которую наверное 
предложат заполнить.

Само строительство 
магазина «Санта» по ул. 
Комсомольской вышло на 
финишную прямую. Об его 
открытии мы постараемся 
проинформировать своих 
читателей.

Л. Антонов

ООО «Санта Ритэйл» проводит в Городке 
«Ярмарку вакансий» для подбора персонала в 
открывающийся магазин.

«ЯРМАРКА ВАКАНСИЙ» 
ДЛЯ МАГАЗИНА «САНТА»

Усяго сфармавалі 153 
тэрытарыяльныя камісіі, куды 
ўключылі 1989 чалавек. У іх 
складзе:

62,69% — прадстаўнікі 
грамадзкіх аб’яднаньняў,

32,23% — грамадзяне, вылу-
чаныя шляхам падачы заявы,

7,64% — сябры партый,
5,08% — прадстаўнікі працоў-

ных калектываў.
Прадстаўнікоў апазыцыйных 

партый у складзе камісій 
толькі двое: сябра партыі 
БНФ уключылі ў адну з 
абласных выбарчых камісій, 
сябра Беларускай сацыял-
дэмакратычнай партыі 

(Грамада) — у адну з раённых.
Ад іншых партый, у тым ліку 

праўладных, у тэрытарыяльныя 
выбаркамы розных узроўняў 
уключылі 150 чалавек: ад 
Камуністычнай партыі — 
92, Рэспубліканскай партыі 
працы і справядлівасьці — 
45, Сацыял-дэмакратычнай 
партыі народнай згоды — 6, 
Лібэральна-дэмакратычнай 
партыі — 6, Беларускай 
сацыяльна-спартыўнай партыі 
— 1.

Сярод прадстаўнікоў аб’яд-
наньняў:

324 — сябры прафсаюзаў, якія 
ўваходзяць у прадзяржаўную 

Фэдэрацыю прафсаюзаў 
Беларусі,  148 — Беларускага 
рэспубліканскага саюзу 
моладзі (БРСМ), 147 — 
праўладнага грамадзкага 
аб’яднаньня «Белая Русь», 130 
— Беларускага саюзу жанчын, 
122 — Беларускага грамадзкага 
аб’яднаньня вэтэранаў, 96 — 
Беларускага фонду міру, 128 — 
прадстаўнікі іншых грамадзкіх 
аб’яднаньняў.

Таксама ў склад камісій 
уключылі 641 грамадзяніна, 
якія падавалі заяўкі, і 101 
прадстаўніка працоўных 
калектываў.

Паводле статыстыкі ЦВК, 
жанчын сярод сябраў камісій 
1254 чалавекі (63,05%), 
дзяржаўных службоўцаў — 389 
чалавек (19,56%), грамадзян да 
30 гадоў — 102 чалавекі (5,13%).

Радыё Свабода

У склад тэрытарыяльных выбарчых камісій, 
сфармаваных у рамках прэзыдэнцкай кампаніі, 
уключылі толькі двух прадстаўнікоў апазыцыйных 
палітычных партый, сьведчаць дадзеныя, 
апублікаваныя на сайце ЦВК.

АПАЗІЦЫІ Ў КАМІСІЯХ НЯМА
КАМПАНІЯ 2020

Пракуратура Гарадоцкага 
раёна падтрымала 
дзяржаўнае абвінавачанне 
ў судзе ў дачыненні да 
47-гадовага жыхара г. Гарадка 
па ч.4 арт.281 КК Рэспублікі 
Беларусь, які нанёс шкоду 
навакольнага асяроддзі ў 
асабліва буйным памеры.

Памочнік пракурора 
Гарадоцкага раёна Наталля 
Матлах паведаміла пра 
чарговы факт браканьерства, 
які разгледзеў Гарадоцкі суд.

Мужчына з мэтай 
ажыццяўлення незаконнай 
здабычы рыбы, не маючы 
належнага дазволу, выкарыс-
тоўваючы забароненае 
прылада і спосаб лоўлі - 
рыбалоўную аканіцы сетку, 
якая была ім ўстаноўлена з 
выкарыстаннем драўлянай 
лодкі і двух вёсел, у цёмны 
час сутак наўмысна вырабіў 
незаконную здабычу 
рыбы, прычыніўшы шкоду 
навакольнага асяроддзі на 
агульную суму 11.679 руб., т. 
е. у асабліва буйным памеры.

У судзе мужчына віну 

прызнаў часткова, паказаў, 
што праплываў недалёка 
ад берага на лодцы, 
цалкам выпадкова выявіў 
рыбалоўную сетку, у якой 
было шмат рыбы, якую ён 
і вырашыў забраць сабе. 
Менавіта ў гэты момант 
яго і заспелі інспектары 
міжраённай інспекцыі аховы 
жывёльнага і расліннага 
свету.

Суд, з улікам прадстаўленых 
дзяржаўным абвінаваўцам 
доказаў, прызнаў мужчыну 
вінаватым у незаконнай 
здабычы рыбы, што пацягнула 
прычыненне шкоды ў 
асабліва буйным памеры 
і прызначыў пакаранне ў 
выглядзе пазбаўлення волі 
са штрафам.

Пракуратурай раёна 
абвінавачанаму прад'яўлена 
іскавую заяву аб спагнанні 
з яго шкоды, прычыненай 
незаконнай здабычай рыбы, 
якое судом было задаволена.

Прысуд суда ўступіў у 
законную сілу.

Т. Гаражанка

Гарадакчанін абавязаны пакрыць шкоду пры-
чыненую незаконнай здабычай рыбы ў памеры 
каля 12 тысяч рублёў.

БРАКАНЬЕРСТВА Ў 
АСАБЛІВА БУЙНЫМ 

ПАМЕРЫ

Во время мониторингов 
в апреле — мае Комитет 
государственного контроля 
Витебской области выявил 
нарушения в торговых сетях 
Городокского и Лиозненского 
районов, сообщили БЕЛТА в 
КГК региона.

В большинстве обследо-
ванных торговых объектов 
не продавались товары 
отечественного производства, 
предусмотренные ассорти-
ментными перечнями. 
В сельском магазине 
Лиозненского района 
предпочтение отдавалось 
украинской и российской 
продукции (кондитерским 
изделиям, карамели, конфетам, 
картофелепродуктам). Анало-
гичные белорусские товары 
на прилавках отсутствовали. 
Также было выявлено 
необоснованное завышение 
торговых надбавок и 
розничных цен.

«В одном из магазинов 
Городокского района в 
результате превышения 
торговых надбавок на 
7-16% были необоснованно 
завышены розничные цены 
на шесть наименований 
мясных и рыбных консервов 
(превышение составило от 
9 до 40 копеек). В магазине 

Лиозненского района на 
свежемороженую рыбу салаку 
и кильку вместо предельной 
торговой надбавки в 25% 
применялись надбавки в 
30,6% и 30,3%, что привело 
к завышению цен на 17 и 
16 копеек соответственно. 
На мясные консервы 
применялись торговые 
надбавки от 25,3% до 30,9% 
вместо 20% — цена выросла 
на 15-35 копеек», — отметили 
в КГК области.

По требованию Комитета 
государственного контроля 
магазины приняли 
оперативные меры 
реагирования, обеспечили 
наполнение полок 
отсутствовавшими товарами 
и снизили надбавки и цены до 
установленного уровня.

В КГК добавили: тема 
продовольствия находится 
на постоянном контроле. 
«Проводимые мероприятия 
показывают, что в целом 
ситуация на потребительском 
рынке области стабильная, 
население обеспечено 
необходимыми товарами, 
индивидуальными средствами 
защиты и антибактериальными 
средствами», — сказали в 
ведомстве.

“Белта”

КГК выявил завышение цен в магазинах 
Городокского и Лиозненского районов: цены 
снизили до установленного уровня на 9-40 копеек.

ЗАВЫШЕНИЕ ЦЕН 
В МАГАЗИНАХ
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АНАЛІТЫКА

ПРА НАС

«ІДЭАЛЬНЫ» КАНДЫДАТ ПА-БЕЛАРУСКУ 
Віктар Марціновіч на budzma.by разважае пра 
чаканні беларусаў на сёлетніх прэзідэнцкіх 
выбарах. 

Дзіву даешся, як не 
хапае дзесяцімільённай 
краіне хаця б якой 
аналітыкі бягучага 
моманту. Куды падзеліся 
ўсе тыя, чыёй работай 
ёсць рабіць высновы, 
шырэйшыя за прадказанне 
«зарэгіструюць/не зарэ-
гіструюць»? Хіба мы будзем 
і надалей існаваць у рэжыме 
дзівацкіх версіяў у ТГ і 
абсмоктвання дураты, якую 
паказалі па тэлебачанні?

Зазначу: мяне цікавіць не 
палітыка.

Мяне цікавяць беларусы.
Мы з вамі.
І з гэтага пункту гледжання 

пра гэтыя выбары, яшчэ 
да таго як яны пачаліся, 
можна зрабіць шмат цікавых 
высноваў.

Першае, што мяне вельмі 
ўражвае, — той факт, 
што галоўным героем 
беларускай публічнай сферы 
за апошні тыдзень зрабілася 

асоба чалавека, што кіраваў 
рускім банкам, прычым 
не проста рускім банкам, 
а «Белгазпрамбанкам». 
Бабарыка ўжо зрабіўся 
самым папулярным 
сапернікам улады за ўсю 
гісторыю з 1994 года па 
колькасці запісаных да яго 
паплечнікаў (10 101), яго 
група падыходзіць блізка 
да заяўленай колькасці 
ініцыятыўнай групы 
Лукашэнкі. Людзі — у тым 
ліку людзі з Фэйсбука — 
тысячамі запісваюцца да 
яго.

І гэта тыя самыя людзі, 
якія 10 гадоў таму папракалі 
Някляева, што за «Гавары 
праўду» стаяла Масква.

Дык вось, глядзіце які 
парадокс: нацыянальны 
паэт, аўтар беларускамоўных 
вершаў, якія вызначалі 
беларускую самасць, быў 
«дрэнны», «прарасійскі» 
кандыдат, а просты кіраўнік 

«Белгазпрамбанка» — 
файны, ідэальны.

Чым гэта можа 
тлумачыцца?

Тым, што «Белгазпрамбанк» 
вяртаў страчаныя 
культурніцкія каштоўнасці?

Тым, што Бабарыка 
«легалізаваў» у Беларусі 
Шагала (за гэта ад мяне яму 
асабісты рэспект)?

Ці тым, што маштабы 
крызісу ў краіне цяпер 
такія, што пратэстныя 
настроі пераважаюць над 
меркаваннямі геапалітыкі 
і небяспекай страты 
суверэнітэту?

Далей: відавочна, што 
пры ўсім гэтым і Бабарыка, 
і Цапкала — не самыя 
зацятыя крытыкі рэжыму. 
Іхныя словы абцякальныя, 
часам у сваіх інтэрв’ю яны 
нагадваюць кіраўнікоў 
выканкамаў, якія дазволілі 
сабе крышачку перагнуць 
палку ў адказе на даведзеныя 
цэнтрам паказчыкі надояў. 
І вось гэты падыход канае. 
А радыкальны падыход 
Статкевіча — не.

Што тут спрацоўвае? 
Выхаваная беларуская 
баязлівасць звязвацца з 
людзьмі, якія — відавочна 
— пасля выбараў зробяцца 
ахвярамі зваротнай хвалі 
(быццам той хваляй не накрые 
абсалютна ўсіх кандыдатаў, як 
было ў 2010-м)?

Ці, можа, ва ўяўленні 
большасці кандыдат кшталту 
Зяленскага ці Навальнага — 
малады, борзды, які «тыкае» 
саперніку, — недастаткова 
сур’ёзны? Недастаткова 

рэспектабельны? Недастат-
кова ўлада?

І, такім чынам, хто б і на якіх 
выбарах у Беларусі ні кідаў 
выклік наяўнаму парадку 
— ён мусіць карыстацца 
куртуазнай мовай палаца, 
а не мегафоннай мовай 
плошчы?

Далей: выглядае, што 
«былы функцыянер» 
кшталту Чыгіра, Домаша, 
Саннікава, Казуліна ці 
тым больш «актыўны 
апазіцыянер» кшталту 
Лябедзькі, Статкевіча ці 
таго ж Саннікава ў 2010-
м — у вачах патэнцыйных 
выбаршчыкаў менш цікавы 
варыянт, чым банкір ці (як 
у выпадку з Цапкалам і ПВТ) 
чалавек, здольны зарабляць 
грошы.

У гэтым сэнсе беларусы, 
дарэчы, блізкія літоўцам, чый 
дзейны прэзідэнт Гітанас 
Наўседа быў галоўным 
эканамістам SEB-банка, а 
папярэдні прэзідэнт, Даля 
Грыбаўскайтэ, да прыходу 
на пасаду працавала 
камісарам ЕС па бюджэце і 
фінансавым планаванні.

Цікавы дадатак — 
мова: чалавек, што 
«парваў» выбарцаў 
яшчэ да старту кампаніі, 
не толькі прадстаўляе 
«Белгазпрамбанк», але і 
размаўляе рускай. Што б тут 
сказаў Зянон?

Нарэшце: ступень 
медыятызаванасці цяпер 
такая, што пра ўваход 
у кампанію можна 
абвяшчаць проста праз 
Фэйсбук. На дадзеным 

этапе гэтага хапіла, каб 
трапіць на топавыя пазіцыі 
ва ўсе галоўныя медыя, 
каб набраць велізарную 
колькасць прыхільнікаў, 
каб скалануць сацыяльную 
прастору. Відавочна, тыя, 
хто ладзіў апазіцыйныя 
«праймерыз», каб 
прыцягнуць хаця б якую 
ўвагу да палітычнай 
альтэрнатывы, трохі 
перамудрылі.

Такім чынам, вось ён, 
партрэт чаканняў беларусаў 
у 2020 годзе: рускамоўны 
кіраўнік рускага банка, 
звязанага з «Газпрамам», 
што мякка ўпікае цяперашні 
рэжым. Выглядае, меў 
рацыю Юры Дракахруст: 
«Расія ў галаве», і без 
выразных сімпатый да 
Масквы і сімвалічнай 
належнасці да «рускага 
свету» тут немагчыма 
адбыцца ні ў музыцы, ні ў 
палітыцы. Альтэрнатывы 
— паўпадпольная кар’ера 
Вольскага ці траекторыя 
Пазняка.

Усё вышэй напісанае, 
дарэчы, ёсць і адказам на 
пытанне «зарэгіструюць ці 
не зарэгіструюць».

Я вельмі здзіўлюся, 
калі кандыдат з такой 
электаральнай дынамікай 
будзе дапушчаны ў бюлетэні.

То, магчыма, вышэй 
акрэсленыя высновы 
пра беларусаў — самае 
каштоўнае, што можна 
зрабіць з падзеяў апошняга 
тыдня.

Віктар Марціновіч
budzma.by

Можно строить конспироло-
гические версии, искать руку 
Москвы, Моссада или духа 
Кастуся Калиновского. Но мне 
кажется, что все просто.

Всем, ну практически 
всем безумно надоело жить 
в состоянии непрекра-
щающейся истерики. 
Посевная — бой, уборочная 
— затяжные бои; кругом 
враги, мы в окопах или 
судорожно мечемся — то на 
запад бежим, то на восток, то 
аж до Африки... Никто ни за 
что не отвечает, нигде ничего 
не добиться, и как рожать, и 
как хоронить знает только 
один человек, да и он давно в 
своих мыслях запутался.

Белорусы ведь народ 
степенный, рассудительный 
и дисциплинированный. 
Сказали «Копать!» — будут 
копать. Но даже в нудной, 
монотонной и неблагодарной 
работе они хотят видеть 
смысл. Нельзя ведь как в 
армейских анекдотах: до 
обеда — копать, после обеда 
— закапывать. И так 26 лет. А у 
нас именно так и получилось.

Вот недавно Александр 

Лукашенко во время поездки 
на Витебщину пообещал, 
что за свою следующую 
президентскую каденцию 
доведет, наконец, эту область 
до ума. То есть за четверть 
века не смог, а теперь вдруг 
чудо случится. Помножит 
большой опыт на остатки 
энергии и будет витеблянам 
счастье. Ну, ну... Знаем, 
проходили, уже видели, как 
все будет. У других заберет 
— отдаст Витебщине, увидит, 
что толку ноль, что стало еще 
хуже — раскричится, посадит 
провинившихся, заберет у 
Витебщины и кинется спасать 
Гродненщину.

Ни одно дело этот человек 
не довел до ума. Ни одно 
дело! Все 26 лет командный 
голос вырабатывал.

У меня вообще ощущение, 
что Александр Лукашенко 
смотрит много военных 
фильмов. Отсюда и парад 
во время эпидемии, и 
любовь к раздаче наград 
и званий, и генеральская 
форма на губернаторах, и 
огромное доверие к людям 
в погонах, которые вообще-

то в жизни сами ничего не 
создали и со времен училищ 
привыкли жить на полном 
гособеспечении.

Это ведь так эффектно 
выглядит на экране: 
«Приказы не обсуждаются!», 
«Выполнить любой ценой!», 
«Разобраться по законам 
военного времени!»... А если 
что не так — «Война все 
спишет». И понеслись.

Но мы ведь не в кино, чтобы 
тупо бегать кругами или 
копать от забора и до обеда. 
Дубль раз, дубль два, дубль 
шесть.

В шестой раз Лукашенко 
идет на выборы, чтобы 
опять править этой страной 
бессмысленно и беспощадно! 
Шесть, знаете ли, число с 
большим смыслом. Можно 
раз обмануться, два, три. Но 
чтобы в шестой раз поверить, 
что при Лукашенко жизнь в 
Беларуси, наконец, выйдет 
из состояния скандалов, 
истерик и невроза и войдет 
в нормальное русло, это уже 
точно надо быть пациентом 
платы номер 6. Такие, 
конечно, есть. Но, по всему 
видно, не много.

Ничего хорошего от 
Лукашенко уже никто не ждет, 
никаких надежд и иллюзий не 
питает. В этом смысле власть, 
как и в 1994-м, валяется под 
ногами. И вопрос только в 

том, кто и как ее поднимет. 
Иванов, Петров, Сидоров, 
Бабарыко, Цепкало, Макей, 
— любой человек, который 
пойдет на выборы не для того, 
чтобы приобрести на них 
политический вес, а с ранее 
наработанным багажом, 
имеет хорошие шансы.

Шансы удваиваются, если 
этот человек не орет, не хамит, 
не пугает посадками, не жжет 
пролетарским глаголом и 
примитивизмом.

Шансы утраиваются, если он 
не ищет вокруг себя врагов, а 
ищет друзей.

Шансы умножаются на 
десять, если он видит и 
оценивает мир с точки зрения 

здравого смысла. Просто 
— с точки зрения здравого 
смысла и уважительного 
отношения к людям.

Мы так по этому 
соскучились. Мы так хотим 
нормальной жизни. Мы 
так устали от Швондеров и 
Шариковых. Нам так нужен 
профессор Преображенский.

Но Швондеры всегда 
побеждали, скажете вы. Да, 
они умеют брать глоткой, 
нахрапом и грубой силой. 
Но они не умеют вовремя 
остановиться. И поэтому 
теряют все. ОБЯЗАТЕЛЬНО 
теряют всё.

Светлана Калинкина
belaruspartisan.by

В абсолютно безнадежной ситуации с белорусски-
ми выборами на арену вышли тяжеловесы. Или, 
по крайней мере, люди, которые уже сделали себе 
и карьеру, и имя. Им есть что терять, им есть на что 
жить, им не нужны выборы, чтобы засветиться. 
Что бы это значило?

МЫ ХОТИМ НОРМАЛЬНОЙ ЖИЗНИ



№9, ТРАВЕНЬ 2020 ГОДА

-

30.05.2020 у 18.50

5-08
leo592202@gmail.com

ПЕРАДВЫБАРНАЯ КАМПАНІЯ ФІНАНСЫ

COVID-19

Але падчас гэтай, ледзь распачатай 
перадвыбарнай кампаніі, кандыдат у 
кандыдаты ў прэзідэнты Беларусі паспеў 
зрабіць тры буйныя памылкі.

Першая. Фактычна аднаасобна 
вызначаючы правілы гульні, Аляксандр 
Лукашэнка хацеў выпіць чару 
папярэдняй кадэнцыі, што называецца, 
да дна. З майго пункту гледжання, гэта 
можна тлумачыць як адкрытую гатовасць 
зрабіць наступныя прэзідэнцкія 
выбары датэрміновымі — і гэта мэсідж 
не столькі нам, беларусам, якіх ён па-
ранейшаму лічыць не суверэнам краіны, 
а яго асабістымі падданымі. Гэты мэсідж 
адрасаваны знешнім гульцам, ад якіх 
ён залежыць. І хоць тады, калі мэсэдж 
гэты быў адпраўлены, аб каронавірусе 
нават кітайскія кажаны не ведалі, 
умовы для перавыбрання дзеючага 
кіраўніка беларускай дзяржавы, з пункту 
гледжання развіцця эканомікі, і тады былі 
не лепшымі. Ціск Расеі не быў накіраваны 
на інкарпарацыю Беларусі (хрэн яна 
цяпер Беларусь змагла б пераварыць); 
яна дамагалася выдалення «любімай 
мазалі», якой даўно ўжо з’яўляецца 
Аляксандр Рыгоравіч. А ўжо цяпер і 
зусім сітуацыя пагоршылася. Увогуле, як 
ужо шмат хто пісаў, пераабрацца колькі-
небудзь праўдападобна становіцца ўсё 
складаней.

Па-другое. Трэба было пераступіць 
праз сябе і змяніць Ярмошыну на 
пасадзе ЦВК. Але Лідзія Міхайлаўна — 
ака"Баршчаварка«) — гэта ўжо амаль 
дыягназ. Ён да яе прывык. Пуцін замяніў 
некалі «чараўніка» Чурава спадарыняй 
Памфілавай з амаль беласнежнай у 
тыя часы рэпутацыяй. Гэта дазволіла 
яму змікшыраваць шмат якія моманты. 
Адпраў Лукашэнку пасля парламенцкіх 
выбараў Ярмошыну на пенсію — і захад 
апладзіраваў бы, і ўнутры краіны многія б 
падумалі, што і сапраўды наступіў разгул 
дэмакратыі. Зараз знаходжанне ЦВК 
у статусе рондаля з дрэнна звараным 
баршчом распаляе і без таго складаную 
сітуацыю.

Трэцяя памылка канчаткова праявіла 
сябе сёння. Здавалася, можна вытруціць 
яшчэ на стадыі ўсходаў насенне 
незадаволенасці, не зарэгістраваўшы 

цэлы натоўп кандыдатаў у кандыдаты ад 
Статкевіча і што з імі. Можна арыштаваць 
і пасадзіць на суткі блогера Ціханоўскага. 
Можна падарваць знутры праймерыз 
«традыцыйнай» апазіцыі — той, што 
«ціха сам з сабою...». Але гэта толькі ў тым 
выпадку, калі ты сапраўды перакананы, 
што народ цябе любіць, што твае 
прыхлябалы сапраўды кажуць табе 
праўду, і калі на самой справе ў краіне 
ўсё добра.

А ў краіне — усё добра?
І першы, і другі Майдан ва Украіне 

ўтварыліся зусім не таму, што гэтага 
захацела «традыцыйная» апазіцыя, 
прадстаўленая (у адрозненне ад нашай) 
у парламенце і г. д. Проста людзей 
задалбала ўлада. І думка пра тое, 
што яшчэ некаторы час прыйдзецца 
трываць гэтую ўладу, якая замінае жыць 
замест таго, каб дапамагаць; трываць 
абыякавасць чыноўнікаў і дэпутатаў, якія 
ўспамінаюць пра грамадзянаў толькі 
напярэдадні выбараў; трываць хлусню, 
якая зліваецца з тэлеэкранаў каналаў, 
што фінансуюцца ўладай і працуюць 
на ўладу... Увогуле, першы Майдан быў 
выкліканы спробай Кучмы пакінуць у 
якасці пераемніка Віктара Януковіча.

Другі Майдан справакавала глупства 
таго ж Януковіча, які палічыў, што 
ўкраінцы — быдла, якіх улада можа 
весці туды, куды хоча яна, а не яны. 
Разварот ад Еўропы да Расеі на поўным 
разгоне ўрадавага картэжу справакаваў 
дзеянне «падушкі бяспекі» — той самы 
«Еўрамайдан», «рэвалюцыю годнасці». 
І гэтая «падушка бяспекі» задушыла 
дзейную ўкраінскую ўладу.

Прыбраўшы з бюлетэняў усіх 
радыкалаў, Ярмошына не прыбрала 
прычыну незадаволенасці. Улада 
сапраўды дастала ўсіх. І сённяшні 
мітынг, у які ператварыўся руцінны збор 
подпісаў каля Камароўкі — сведчанне 
таго, што наперадзе нас можа чакаць 
нешта значна больш масавае, чым 
зімовая Плошча 2010 года. І значна 
больш жорсткае — але на гэты раз з 
абодвух бакоў...
(скарочана)

Аляксандр Фядута
belsat.eu

Ён наагул шмат памылак зрабіў — і не дзіўна: дваццаць пяць 
гадоў цябе ніхто не смее паправіць, паказаць табе, нават 
намякнуць, што ты чагосьці не ведаеш. Усе, хто мог гэта рабіць, 
былі выдушаныя ім жа самім з улады ў першыя паўтара 
гады, прычым настолькі эфектыўна, што астатнія самі ж і 
перакаваліся на ўсім скаку — абы ацалець.

Долговая политика пошла вспять
Согласно программе управления 

государственными финансами до 
2025 года, через пять лет при условии 
увеличения ВВП до 100 млрд долларов 
«предполагается снижение уровня 
государственного долга относительно 
ВВП до 25 процентов».

По иронии судьбы программа 
управления государственными финансами 
была утверждена 12 марта, а утром того же 
дня белорусы узнали о том, что Всемирная 
организация здравоохранения объявила 
пандемию коронавируса. Пандемия 
вызвала глобальный кризис, и сейчас 
белорусские власти думают уже не о 
снижении, а о вынужденном увеличении 
государственного долга.

На 1,2 млрд рублей планируется 
увеличить внутренний госдолг из-
за предоставления госгарантий 
для кредитования наиболее 
пострадавших предприятий. Кроме 
этого, власти ведут переговоры о 
привлечении внешних заимствований 
на сумму до 3 млрд долларов и уже 
направили соответствующие запросы 
в международные финансовые 
организации.

В том числе 900 млн долларов 
правительство рассчитывает привлечь 
у Международного валютного фонда, 
до 1 млрд долларов — у Европейского 
банка реконструкции и развития. 
Также правительство запросило 
финансирование у Всемирного банка, 
Европейского инвестиционного банка, а 
также пытается искать деньги на Востоке.

…В общем, практически ко всем 
финансовым институтам, у которых можно 
просить деньги, Беларусь уже обратилась.

Дадут ли Беларуси денег? Зависит от 
МВФ

В минувшую пятницу Всемирный 
банк сообщил, что одобрил выделение 
Беларуси 90 млн евро. Но это помощь под 
конкретные нужды белорусской системы 
здравоохранения, чтобы бороться с 
пандемией. 

«Я могу подтвердить, что мы получили 
белорусский запрос для получения 
средств в рамках инструмента быстрого 
финансирования. МВФ ведет переговоры 
с белорусскими властями, оценивает 

ситуацию и политику властей Беларуси», 
— сказал в минувший четверг директор 
департамента коммуникаций МВФ 
Джерри Райс во время видеобрифинга в 
Вашингтоне, отвечая на вопрос БелаПАН.

При этом не факт, что переговоры 
с МВФ окажутся на этот раз легкими. 
Старший постоянный представитель МВФ 
по региону Центральной и Восточной 
Европы Надим Илахи в минувший 
четверг сообщил, что существуют некие 
рекомендации фонда белорусским 
властям в части фискальной политики.

«Мы находимся в фазе дискуссий 
с белорусскими властями. Я не могу 
сейчас сказать больше», — отметил 
Илахи, отвечая в минувший четверг 
на вопросы БелаПАН в ходе вебинара, 
организованного Исследовательским 
центром ИПМ и Фондом Конрада 
Аденауэра. 

…Белорусские аналитики считают, 
что от решения МВФ будет зависеть 
и поведение других международных 
организаций, к которым за деньгами 
обратилось белорусское правительство.

«На Западе большое значение 
имеет решение МВФ, который 
проводит детальную оценку политики 
экономических властей для принятия 
решения о выделении средств. Поэтому 
можно предположить, что Всемирный 
банк, а также европейские кредиторы 
будут принимать решение о финансовой 
поддержке Беларуси с учетом позиции 
валютного фонда», — предположил в 
комментарии для БелаПАН старший 
аналитик «Альпари» Вадим Иосуб.

Он считает, что МВФ может как 
предоставить помощь Беларуси (в связи 
с коронакризисом), так и нет (из-за 
невыполнения всех рекомендаций ВОЗ).

«Негласное правило также заключается 
в том, что валютный фонд обычно не 
предоставляет финансирование странам 
в период избирательной кампании», — 
отмечает Иосуб.

По его мнению, если в период 
избирательной кампании внешняя 
поддержка в Беларусь не поступит, то на 
фискальной политике это не скажется…
(скарочана)

Дмитрий Заяц
«Белапан»

ТРЭЦЯЯ ПАМЫЛКА 
ЛУКАШЭНКІ

КАК ВЛАСТИ БЕЛАРУСИ 
СПАСАЮТ КАЗНУ

Еще в январе власти планировали сокращение госдолга, но 
ситуация за последние месяцы круто изменилась, и теперь 
государство ведет переговоры, которые приведут к росту 
госдолга. Иного пути, чтобы избежать радикального секвестра 
бюджета, практически не осталось.

Глава облздрава Михаил Вишневецкий 
заявил, что с 1 апреля по 12 мая в 
Витебской области выписали более 5400 
пациентов, вылеченных от пневмонии. 
К работе вернулись 308 медиков, 
перенесших коронавирусную инфекцию. 
Примечательно, что ранее облздрав 
сообщал, что по состоянию на 11 мая 
20% медработников, инфицированных 
коронавирусом, выздоровели, в том числе 
и от пневмоний, и приступили к работе.

TUT.BY подсчитал, что при таком 
раскладе выходит, что всего за период 
распространения инфекции в стране 
на Витебщине коронавирусом были 
инфицированы более полутора тысяч 
медиков.

Эти цифры очень впечатлили интернет-

пользователей. И заставили поставить 
под сомнение цифры по остальным 
заболевшим. «Очень интересная 
статистика. Можно даже посчитать: 
Выздоровело 5400 пациентов и 300 врачей 
— т.е. примерно 18 пациентов на 1 врача... 
Но тогда если заболело 1500 врачей — 
пациентов получается 27 000! И это только 
по Витебщине! Как-то не совпадает с 
официальной статистикой», — отмечают 
комментаторы на дискуссионной 
площадке talks.by.

«Тут либо тесты в основном только 
медикам делают, либо «кто-то урот», — 
заключают другие.

«А как не заразится, если средств 
индивидуальной защиты в первое 
время просто не было и постоянно 

контактировали с больными?»
«Врачей и номенклатуру не спрячешь. 

А одиноких стариков можно не считать, 
с остальными по-разному. А сколько 
вообще не выявленных», — уверены 
комментаторы.

Некоторые же подсчитали, что при таком 
раскладе в больницах должны быть только 
медики и члены их семей.

«В семье минимум 3-4 человека. Каждый 
медик (1500), если не жил в больнице 
или гостинице отдельно от семьи, мог 
заразить близких. Получается, что почти 
все заразившиеся (4500) в Витебской 
области — это семьи медиков?» — ставят 
некоторые под сомнение цифры.

«Плохо только, что не все знают это. 
Пожилой народ в основном берёт 
информацию из БТ, а там сами знаете, как 
показывают проблему, как будто её и нет. 
Автобусы переполненные стариками и 
старухами с корзинками и авоськами, да 

ещё в часы-пик. И не все в масках даже. 
Как до них донести, чтобы берегли себя и 
окружающих?»

Многие же комментаторы высказали 
возмущение работой Минздрава.

«Огромная цифра инфицированных 
медработников области — это позор 
Минздраву!»

«Когда Караник ответит на вопрос, 
почему в Беларуси медиков среди умерших 
больше, чем в других странах? Это вызвано 
отсутствием защитных средств у врачей 
Беларуси? Тогда вопрос, почему министр 
еще на своем месте? Или это объясняется 
манипулированием цифрами умерших? 
Тогда это тоже вопрос к Минздраву».

«Беспечность наших врачей лишь 
в одном — выбрали профессию, не 
учитывая уровень зарплаты и отношение 
государства».
(скарочана)

gazetaby.com

На Витебщине около полутора тысяч медиков были инфи-
цированы коронавирусом. Официальные данные по врачам 
заставили засомневаться в других цифрах по заболевшим.

«ВСЯ ОФИЦИАЛЬНАЯ СТАТИСТИКА ПО 
КОРОНАВИРУСУ СЫПЛЕТСЯ…»


